

ИЗУЧЕНИЕ РОЖДАЕМОСТИ ПО ПРОГРАММЕ ПЕРЕПИСИ 2001 ГОДА

Мария Белчева*

РЕЗЮМЕ Статья посвящена изучению рождаемости и репродуктивного поведения населения в ходе предстоящей переписи населения, жилого фонда и сельскохозяйственных хозяйств в Болгарии на 1 Марта 2001 года. На основании данных демографической статистики, конкретных демографических и социологических исследований и теоретических постановок обосновывается необходимость в периодических исследованиях этих проблем. Рассматриваются методика будущего исследования - цель, объект, способ обследования, программа, модель и объем выборки, а также и основные объекты и направления анализа ожидаемой с обследования информации.

Объектом исследования является население обоих полов - женщины с 15 по 49 и мужчины с 15 по 59 совершенных лет. Обследование будет проводиться с помощью индивидуальной карты методом самонаблюдения и охватит около 16 тысяч лиц. Проект разработан в сотрудничестве с Институтом демографических исследований „Макс Планк“ в Германии.

FERTILITY SURVEY IN THE PROGRAMME OF THE 2001 CENSUS

Maria Belcheva*

SUMMARY The article deals with the survey of fertility and the reproductive behaviour of the population which will be conducted simultaneously with the 2001 Population, housing and agricultural census of Bulgaria. The necessity for periodic surveys of these problems is grounded on the basis of population data and concrete population and sociological surveys. The methodology of the future survey is discussed - goal, object, method of observation, programme, model and volume of the sample - as well as the main aspects and directions of the analysis of the information, which will be obtained from it.

Object of the survey is the population from both sexes - women of age 15 to 49 years and men aged 15 to 59 completed years. The survey will be performed by means of an individual questionnaire, using the method of self observation and will include around 16 thousand persons. The project was developed in cooperation with the Institute for Demographic Surveys „Max Plank“ in Germany.

* Ph.D., Senior Research Associate, Chief of Sector at the Division „Development and Harmonisation of the Statistical Methods“ at the National Statistical Institute, Sofia, 10, „6-th September“ St.